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”ჩვენ ყველა გამოწვევას 
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”2021 წელი გაცილებით უკეთესი იქნება!”
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ზვიად შალამბერიძე
სახელმწიფო რწმუნებული იმერეთში

ნათია თურნავა
საქართველოს ეკონომიკისა და მდგრადი 
განვითარების მინისტრი

გილოცავთ დამდეგ შობა-ახალ წელს, ჯანმრთელობას,
ბედნიერებასდაკეთილდღეობასგისურვებთ.მეტისიკეთე,
სიძლიერედა სიხარული მოეტანოს 2021 წელითქვენთვის
დასრულიადსაქართველოსთვის!

ტყიბულისშახტადათითოეულიმეშახტეუდიდესროლსას-
რულებს ქვეყნის, რეგიონის და მუნიციპალიტეტის ეკონო-
მიკურ ცხოვრებაში. ქართული ნახშირი ქვეყნის ენერგეტი-
კული დამოუკიდებლობის საწინდარია და თქვენ უდიდესი
წვლილი შეგაქვთ ამაში, ისევე როგორცდარგის განვითა-
რებაში,რომლისშენარჩუნებადაწინსვლასწორედთქვენს
პროფესიონალიზმსა და ცოდნაზეა დამოკიდებული. მისა-
სალმებელია როდესაც ასეთ რისკიან და საპასუხისმგებ-

ლოპროფესიასეუფლებიანმომავალითაობებიიმმიზნით,
რომგააგრძელონთქვენისაქმედასაკუთარიწვლილიშე-
იტანონ მეშახტეების ქალაქის უკეთეს მომავალში. კომპა-
ნიასთან ერთად სახელმწიფო ყველაფერს აკეთებს, რომ
მეშახტეებს ჰქონდეთ უსაფრთხო სამუშაო გარემო, ადგი-
ლობრივი ნახშირის მოპოვება შრომის პირობების სრული
დაცვით მიმდინარეობდეს და თქვენზე ზრუნვა კვლავაც
გაგრძელდება.

კიდევერთხელმადლობასგიხდითთითოეულსასეთირთუ-
ლი პროფესიის ერთგულებისთვის. გისურვებთ, ძალიან
დიდხანს გქონოდეთ პროფესიული მოვალეობის შესასრუ-
ლებლადსაჭიროუნარი,ენერგია,სიმტკიცედამოტივაცია!

ძვირფასომეშახტეებო,ძვირფასოტყიბულელებო,

გილოცავთდამდეგშობა-ახალწელს. 2021წელიგა-
ცილებით უკეთესი იქნება ვიდრე 2020,რომელიც ძა-
ლიან დიდი გამოწვევა იყო მსოფლიოსთვის, საქარ-
თველოსთვის და რა თქმა უნდა, თქვენთვის. თქვენ
ხართ ერთ-ერთი მამაცი და ძალიან მნიშვნელოვანი
პროფესიისწარმომადგენლები.

მიხარია, რომ „საქნახშირში“ 1200-მდე მეშახტეა და-
საქმებული, ახალიგეგმებიგაქვთდააქტიურადავი-
თარებთ ინფრასტრუქტურას, მუშაობთ მოპოვების
გაზრდაზე. დარწმუნებული ვარ, რომ თქვენს კომპა-

ნიასთანერთად,ჩვენიმხარდაჭერით,ერთადმივაღ-
წევთ საქართველოს ენერგოდამოუკიდებლობას და
ამდიდსაქმეშიტყიბულისშახტებისწვლილიძალიან
მნიშვნელოვანიიქნება.

2020 წელი თქვენთვისაც რთული იყო, პანდემიამ
თქვენც თავისი დაღი დაგასვათ. ყველაფრის მიუხე-
დავად,თქვენძლიერიადამიანებიბრძანდებით,ყვე-
ლა სირთულე იქნა გადალახულიდადარწმუნებული
ვარ, მომავალშიც ყველა გამოწვევას ასე გაუმკლავ-
დებით.მინდაკიდევერთხელმოგილოცოთდამდეგი
2021წელი,გისურვოთჯანმრთელობა,წარმატებადა
ძალიანბევრიახალიმიღწევა.

თემურ ჩუბინიძე
ტყიბულის მუნიციპალიტეტის მერი
ჩემოძვირფასომეშახტეებო,გულითადადგილოცავთდამ-
დეგ შობა-ახალ წელს. გისურვებთ ჯანმრთელობას, მხნეო-
ბასდაბენიერებასთქვენსოჯახებთანერთად.2021წელი,
ჩვენ ქვეყნისთვის წინსვლის,  წარამტების და ეკონომიკუ-
რად გაძლიერების წელი ყოფილიყოს. თითოეულითქვენ-
განისთვისმშვიდობა,სიკეთედასიხარულიმოეტანოს.

განსაკუთრებულია მეშახტეთა როლი ტყიბულის განვითა-
რებაში,მადლობამინდაგითხრათგაწეულიშრომისთვის.
ხელისუფლებისათვისმნიშვნელოვანიაყველათქვენგანის
კეთილდღეობა და ცხოვრების ხარისხის გაუმჯობესება.

ამისნათელიდასტურიაისიც,რომმთავრობისძალისხმე-
ვითტყიბულისშახტებშიახალიინვესტორიშემოვიდა,რო-
მელმაცსაწარმოშიტექნოლოგიურიგანახლებისდაუსაფ-
რთხოებისგაძლიერებისპროცესებიდაიწყო.

პანდემიით გამოწვეული რთულივითარებისმიუხედავად,
მსხვილიინფრასტრუქტურულიპროექტებიგანხორციელდა
მუნიციპალიტეტშიც.  მჯერა, რომ მომავალშიც ნებისმიერ
გამოწვევასერთობლივი  ძალისხმევითდავძლევთ.ოცნე-
ბებისასრულების,იმედებისგამართლებისდაახალიმიღ-
წევებითაღსავსეწელიგქონოდეთ!უფალიგფარავდეთ!

ბექა ფერაძე
შრომის პირობების ინსპექტირების დეპარტამენტის უფროსი
შრომისინსპექციისსახელითვუერთდებიმილოცვას.უპირ-
ველეს ყოვლისა, გისურვებთ ჯანმრთელობას, კეთილდღე-
ობასდარაცმთავარია,უსაფრთხოდაჯანსაღსამუშაოგა-
რემოშიმუშაობას!

სრულიად საქართველოსთვის და განსაკუთრებით კი თი-
თოეული მეშახტისთვის წარმატებებისა და სიხარულის
მომტანი ყოფილიყოს დამდეგი 2021 წელი! სახელმწიფოს
მიზანითითოეულიდასაქმებულისთვისღირსეულიშრომის

პირობების ხელშეწყობაა, იმ ფუნდამენტური სტანდარტე-
ბის დამკვიდრებით, რომელიც უსაფრთხოდ შრომის საბა-
ზისო ნორმებს ქმნის და იმ ეფექტიანი საზედამხედველო
სისტემის მექანიზმით, რომლითაც თითოეული დასაქმებუ-
ლისდაცვისგარანტიებსუზრუნველყოფს.

კიდევ ერთხელ, გილოცავთ დამდეგ შობა-ახალ წელს და
განსაკუთრებულირისკისშემცველისამუშაოებისუსაფრთხო
დაჯანსაღსამუშაოგარემოშიშესრულებასგისურვებთ!

ძვირფასო მეშახტეებო გილოცავთ დამ-
დეგშობა-ახალწელს!

სიკეთის,სიხარულის,წარმატებების მომ-
ტანი იყოს 2021 წელი თქვენთვის და
თქვენიოჯახებისთვის! გისურვებთჯანმრ-
თელობასდაბედნიერებას!ღმერთიიყოს
თქვენიმფარველი!

მეუფე გიორგი  
შალამბერიძე
ტყიბულისა და  
თერჯოლის  
მიტროპოლიტი

დიდიპატივისცემითვულოცავდამდეგშობა-ახალ
წელს ჩვენი ქალაქის საყრდენი კომპანიის,
,,საქნახშირის“ თითოეულ მეშახტეს და შახ-
ტის ხელმძღვანელობას. დაგილოცავთ ყველაზე
რთულ,ვაჟკაცურდასაპასუხისმგებლოპროფესი-
ას. გფარავდეთ უფალი და არასოდეს ჩამოშლი-
ლიყოს ის კედელი,რომელსაცთქვენ ამაგრებთ.
ახალი წლის ყოველი დღე შთაგონებით, ახლის
ჩანაფიქრით და ახალი ენერგიით ყოფილიყოს
სავსე. მშვიდობის სიკეთის, ეკონომიკური აღმავ-
ლობის და წარმატების მომტანი წლები გიმრავ-
ლოთუფალმა!

ნატალია კობახიძე 
ტყიბულის მუნიციპალიტეტის  

საკრებულოს თავმჯდომარე
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გიორგი ჭელიძე
ინვესტორი კომპანიის დამფუძნებელი

„საქნახშირის“ ყველა თანამშრომელს
და ყველა ტყიბულელს გილოცავთ
ახალი წლის დადგომას. 2021 წელი
იქნება ჩვენი დიდი მიზნების განხორ-
ციელებისთვის გადადგმული მნიშვ-
ნელოვანი ნაბიჯების წელი. პირველ
რიგში, მშვიდობასა და ჯანმრთელო-
ბას გისურვებთ. მადლობას გიხდით

2020 წელსგაწეულიშრომისთვის. მჯე-
რა,რომერთმანეთისთანადგომითდა
საქმის სიყვარულით ყველა გამოწვე-
ვას გავუმკლავდებით. გასულ წელს
ბევრი მნიშვნელოვანი და სასიკეთო
ცვლილება განხორციელდა. დარწმუ-
ნებული ვარ, 2021 წელი კიდევ უფრო
ნაყოფიერიდაშედეგიანიიქნება.

ნოდარ 
ხერხეულიძე
ინვესტორი კომპანიის 

მთავარი იურისტი
ყველა მეშახტეს და ადმინისტრაცი-
ის ყველათანამშრომელს ვულოცავ
2021 წლის დადგომას. წარმატებას
და ჯანმრთელობას გისურვებთ. სა-
ამაყო და დასაფასებელია თითო-
ეული თქვენგანის თავდადება და
პროფესიონალიზმი. მინდა იცოდეთ,
რომ თქვენი კეთილდღეობა და
უსაფრთხოება კომპანიის ერთ-ერთ
მნიშვნელოვანიპრიორიტეტთაგანია.2020წელსბევრსირთულესგა-
ვუმკლავდით, ბევრი სასიამოვნო ცვლილებაც განხორციელდა. მჯე-
რა, რომ წინ კიდევ უფრო ნაყოფიერი და წარმატებული წელი გვე-
ლოდება.

გიორგი
ქარჩავა
ინვესტორი კომპანიის 

მთავარი ფინანსისტი
ჩვენსყველათანამშრომელსვულოცავშო-
ბა-ახალ წელს. მიხარია რომ ერთი გუნდი
ვართ, ერთად მივიწევთ წინ. დასაფასე-
ბელია საქმისადმი თქვენი ერთგულება.
ყოველდღე, თითოეულ თქვენგანს საკუ-
თარი წვლილი შეაქვს ქართული ეკონომი-
კის მდგრადობასადა განვითარებაში;რაც
მთავარია,რეგიონისდა ქალაქის გაძლიე-
რებაში.

მჯერა, რომ 2021 წელი გასულ წელზე უკე-
თესი იქნება. ერთადყველაფერსშევძლებთ. ჯანრმთელობას, წარმატებასდა
წინსვლასგისურვებთთქვენდათქვენსოჯახებს.

 მიხაილ სოცკი
“საქნახშირის“ დირექტორთა 

საბჭოს თავმჯდომარე

2021 წლის შემოსვლა ჩემთვის დიდ
იმედებთან და გეგმების განხორ-
ციელებასთან არის დაკავშირებუ-
ლი. მჯერა, რომ საქართველოში და
მთელს მსოფლიოში მშვიდობა იქ-
ნება, დავძლევთ ყველა სირთულეს
დასაშუალებაგვექნება,რომარდა-
ვაგდოთ ტემპი - წავიდეთ წინ, ჩვე-
ნი დიდი მიზნებისკენ. „საქნახშირის“
ყველათანამშრომელს, ასევე ყველა
ტყიბულელსგილოცავთახალწელს!
ბედნიერებას,წარმატებასდასიმშვი-
დესგისურვებთ.

გილოცავთ შობა-ახალ წელს,
მშვიდობის, სიკეთისა და სიყ-
ვარულის მომტანი ყოფილიყოს
2021 წელი თქვენთვის და თქვენი
ოჯახებისთვის! მინდა, თითოეულ
თქვენგანს გულითადად მოგილო-
ცოთესდღესასწაული.

მჯერა, რომ მუხლჩაუხრელი შრო-
მითა და ერთმანეთის გვერდში
დგომითჩვენშევძლებთ,რომუკე-
თესპირობებშივიცხოვროთ!

ზურაბ აღდგომელაშვილი
“საქნახშირის“ და COAL GEORGIA-ს 

გენერალური დირექტორი
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მიხაილ სოცკი: “2019 წლის ოქტომბერში, როდე-
საც„საქნახშირის“მმართველობაჩვენმაკომპანი-
ამჩაიბარა,ყველამომპოვებელიუბანიგაჩერებუ-
ლი იყო, საწარმოში მოპოვებითი სამუშაოები არ
მიმდინარეობდათუმცა,თანამშრომლებისრულად
იღებდნენ ხელფასს. ეს მდგომარეობა ჩვენს მოს-
ვლამდე 1 წლის განმავლობაში გრძელდებოდა.
არ არსებობდა სამუშაო დისციპლინა, რაიმე პერ-
სპექტივა ან გეგმები. არ იყო მუშაობის, მეტი ნახ-
შირისმოპოვებისდამეტიანაზღაურების მიღების
სურვილი. ინფრასტრუქტურა დაძველებული, აღ-
ჭურვილობის ტექნიკური მდგომარეობა კი სავა-
ლალო გახლდათ. ასეთი მემკვიდრეობა გვერგო
2019 წლის ოქტომბერში. ჩვენ 4 თვის განმავლო-
ბაშივიკლევდითშახტებისტექნიკურმდგომარეო-
ბას, საშტატო განაკვეთს და სახელფასო ფონდს.
შედგაკრიზისულიგეგმა,რომელიცწარვუდგინეთ
სახელმწიფოს. ამის შემდეგ შევედით შახტაში და
დავიწყეთნახშირისმოპოვება”.

რაცვლილებებიგანხორციელდაახალიხელმძღ
ვანელობის მოსვლის შემდეგ, ბოლო 1 წლის
განმავლობაში?

ჩვენ საწარმოს კრიზისურლი მდგომარეობი-
დან გამოყვანის კონკრეტული გეგმით მოვე-
დით. შახტის ამუშავებასთან ერთად ჩვენმა
სპეციალისტებმა მისი კორექტირება ადგილ-
ზე არსებული საჭიროებებიდან გამომდინარე
დაიწყეს.4თვისგანმავლობაშიგეგმამთლია-
ნადდამტკიცდა,განვსაზღვრეთშახტისგანვი-
თარების გზები, აუცილებელი ინვესტიციების
განხორციელების თანმიმდევრობა და რაც
მთავარია, აუცილებელი მიზნებიდან, ამოცა-
ნებიდან გამომდინარე შევქმენით ანაზღაუ-
რების ახალისისტემადა ახალისაშტატოგა-
ნაკვეთი.თავიდან, ჩვენსთანამშრომლებსარ
უნდოდათაღნიშნულიცვლილებებისგანხორ-
ციელება, იყო გაფიცვებიც, თუმცა ეს რთული
პერიოდი გავიარეთ. მეშახტეებმა შეძლეს კონ-
ცენტრირება და გააზრება, რომ ამ რთულ ეკო-
ნომიკურპირობებშისაჭიროამუშაობა,საკუთარი
ძალებისმობილიზება,ოჯახებზედაახლობლებზე
ზრუნვა. ისინი მთელი ძალით შეუდგნენ მუშაო-
ბას. ზაფხულში 20 სამუშაო შეხვედრა გაიმართა,
რომელშიც მეშახტეები აქტიურად იყვნენ ჩარ-
თულები. განვიხილეთ საშტატო განაკვეთისა და
ანაზღაურების ახალი სისტემის ინვესტიციის სა-
კითხები, ერთად შევიტანეთ კორექტივები. შე-
დეგად, შახტების განვითარების საერთო გეგმა
დამტკიცდადადაიწყო მისირეალიზება. ანაზღა-
ურებისახალსისტემაზეგადასვლისშედეგადგა-
იზარდა მეშახტეების ხელფასები, შეიცვალა საშ-
ტატო განაკვეთი. ახლა კადრების დეფიციტის
პრობლემის წინაშე ვდგავართდა ვმუშაობთ მათ
შევსებაზე.2021წლისგაზაფხულისთვისამდეფი-
ციტსაუცილებლადშევავსებთ.

მინდა ხაზი გავუსვა, რომ დიდ ყურადღებას ვა-
მახვილებთ სოციალურ საკითხებზე. აღვნიშნავთ
დღესასწაულებს, ვატარებთ სპორტულ-გასართობ
ღონისძიებებს (ვირუსის გამო დროებით შევაჩე-
რეთ ღონისძიებები). რეგულარულად გამოდის

კორპორატიული გაზეთი, რაც ძალიან კარგი სა-
შუალებაა შახტაში არსებული პრობლემებისა თუ
სიახლეების,ასევექალაქშიმიმდინარეპროცესე-
ბისგანსახილველად.

ყველაზეაქტუალურიდამნიშვნელოვანისაკითხი
შრომის უსაფრთხოებაა, რა ღონისძიებები გა
ტარდაამმიმართულებით?

შრომის უსაფრთხოებას უდიდესი ყურადღება
ეთმობა, ამ მიმართულებით დიდი ძალისხმევა
იხარჯება. სამუშაო ადგილზე დაუშვებელია ნე-
ბისმიერი მცირე დარღვევაც კი, უსაფრთხოების
ზომები ყველა თანამშრომლის მიერ 1000 %-ით
უნდა იყოს დაცული და კომპანიის ხელმძღვანე-
ლობა ამას განსაკუთრებულად აკონტროლებს.
თავიდანვე, გერმანელ სპეციალისტებთან ერ-
თად შევისწავლეთ არსებული სიტუაცია, ჩვენს
მოსვლამდე მომხდარი უბედური შემთხვევე-
ბი,  გამოვავლინეთ სუსტი ადგილები, რომლე-
ბიცგაორმაგებულყურადღებას ან კარდინალურ

ცვლილებებს საჭიროებდა. ამ ღონისძიებების
შედეგადშევცვალეთშრომისუსაფრთხოების მა-
კონტროლებლების შტატი. შრომის უსაფრთხო-
ების ტექნიკის მიმართლებით განსაკუთრებული
გადამზადება გაიარეს როგორც მაკონტროლებ-
ლებმა, ისე შახტის მთელმა პერსონალმა. ინსტ-
რუქტაჟისგავლისშემდეგ ჩააბარესგამოცდები.
ასევე,გავამკაცრეთკონტროლიფეთქითსამუშა-
ოებისჩატარებაზე.

რა გაკეთდა შრომითი პირობების გაუმჯობესების
კუთხით?

შემუშავდა შრომის ანაზღაურების ახალი სისტე-
მა, რომლის საშუალებითაც ხდება ქვა-ნახშირის
მოპოვების გაზრდის სტიმულირება. საწარმოს
მუშაობაზე ამან ყველანაირი თვალსაზრისით არ-
სებითიგავლენა იქონია. ეს სისტემადიფერენცი-
რებულადესადაგებაყველაპროფესიას. მისისა-
შუალებით მეშახტეების ანაზღაურება 20-35%-ით
გაიზარდა. ასევე, მოხდა აღჭურვილობის მოდერ-
ნიზაცია, ახალი აღჭურვილობის შემოტანა, გა-
კეთდაკაპიტალურირემონტი.ჩვენმასპეციალის-
ტებმა მოპოვების ახალი სტანდარტი შეიმუშავეს.

ორმაგიძალებითშევუდექითმოპოვებისგაძლიე-
რებასდაველოდებითდადებითშედეგებსმოპო-
ვების რაოდენობისა და შრომის უსაფრთხოების
მიმართულებით.

წლისმიწურულს,როგორშეაფასებთ2020წელს?

გასული წელი  ჩვენთვის დიდი გამოწვევების წე-
ლი იყო - ახალ საწარმოში მოვედით, არაერთი
პრობლემა და გაურკვევლობა დაგვხვდა, ბევრი
საკითხი იყო გადასაწყვეტი. გარდა ამისა, მსოფ-
ლიოს მსგავსად,  ისეთ პრობლემას შევეჯახეთ,
როგორიც არის პანდემია. ორკვირიანი გაჩერე-
ბის შემდეგ კვლავ ავმუშავდით. ამ პერიოდში
თანამშრომლები სრულად იღებდნენ ანაზღაურე-
ბას.პერმანენტულადსაწარმოშიტარდებაკოვიდ
ტესტები და მიმდინარეობს თანამშრომლების
ჯანმრთელობის მდგომარეობის მონიტორინგი.
შეიძლება ითქვას, რომ ამ პრობლემას გავუმკ-
ლავდით, თუმცა მიუხედავად ამისა, განვითარე-
ბულმა მოვლენებმა გარკვეული გავლენა იქონია

ჩვენი გეგმების განხორციელებაზე. ამ ბა-
რიერების და რთული გამოწვევების მიუ-
ხედავად, საერთო ჯამში, წელმა პოზიტიუ-
რად ჩაიარა. ფაქტობრივად ყველა გეგმა
და დავალება განვახორციელეთ, რომე-
ლიც „საქნახშირში“ მოსვლისას დავსახეთ.
გარდა ამისა, პატარ-პატარა ნაბიჯებით
მივიწევთ წინ და აღვადგინეთ კონტაქტი
ადმინისტრაციასა და შახტის კოლექტივს
შორის. ამან დადებითი გავლენა იქონია
მოპოვებაზეც და წლის დასაწყისთან შე-
დარებით ნახშირის მოპოვება ორჯერ გაი-
ზარდა. პროდუქციის ხარისხი, რომელსაც
ჩვენიგამამდიდრებელიფაბრიკაგამოიმუ-
შავებს,გადავიდაახალსაფეხურზე.

როგორიათქვენიგეგმები2021წლისთვის?

პირველ რიგში, ჩვენი მთავარი გეგმა არის ის,
რომდავასრულოთ სრული მოდერნიზაციის პრო-
ცესი, ბოლომდე მივიყვანოთ ტექნიკური პარკის
კაპიტალური სარემონტო სამუშაოები (საშახტო
ტრანსპორტის, ამწე მექანიზმების, მომპოვებელი
ველების ჩათვლით). ასევე, გვინდა ავამუშაოთ
პირველი უბანი, -300 და -275 ჰორიზონტებზე გა-
ვიყვანოთ ახალი ველები, განვაახლოთ საველე
გვირაბების გაყვანითი სამუშაოები. ახალი წლი-
დან კი, ჩვენ მიერ გატარებული ღონისძიებების
მიზანიმშვიდმუშაობასადა30000ტონისგარან-
ტირებულმოპოვებაზეგადასვლაა.

რა არის საჭირო ამ გეგმების განსახორციელები
სადაკომპანიისშეუფერხებელიმუშაობისთვის?

ნებისმიერსაქმეშისტაბილურობაყველაზემნიშვ-
ნელოვანია. იმისათვისრომშახტაგანვითარდეს,
ჩვენი ყველა გეგმა და ინვესტიცია წარმატებით
განხორციელდეს,  პირველრიგში საჭიროა, რომ
ქვეყანაში სტაბილური პოლიტიკურ-ეკონომიკური
მდგომარეობა იყოს და რა თქმა უნდა, დასრულ-
დესპანდემია.

  სიახლეები

მიხაილ სოცკი:  

“ჩვენ ყველა გამოწვევას გავუმკლავდით!“
მას შემ დეგ, რაც „საქნახშირში“ ახა ლი მე ნეჯ მენ ტი მო ვი

და, 1 წე ლი გა ვი და. ამ პე რი ოდ ში ბევ რი რამ შე იც ვა ლა  

გა ჩე რე ბუ ლი სა წარ მო ამუშავ და, გა ნახ ლ და მო პო ვე ბი თი 

სა მუ შა ო ე ბი, გან სა კუთ რე ბუ ლი რე სურ სი და ი ხარ ჯა უსაფ

რ თხო ე ბის მი მარ თუ ლე ბით და რაც მთა ვა რი ა, შე იც ვა ლა 

ანაზღა უ რე ბის სის ტე მა. მნიშ ვ ნე ლო ვა ნია ისიც, რომ კომ

პა ნი ის ად მი ნის ტ რა ცია ყო ველ თ ვის მზად არის მო უს მი

ნოს თი თო ე ულ თა ნამ შ რო მელს და შე იძ ლე ბა ით ქ ვას, რომ 

კავ ში რი და საქ მე ბუ ლებ სა და დამ საქ მებ ლებს შო რის სრუ

ლად აღ დ გა. სწო რედ მე შახ ტე ე ბის უშუ ა ლო ჩარ თუ ლო ბით 

და მა თი აზ რის გათ ვა ლის წი ნე ბით გან ხორ ცი ელ და არა ერ

თი მნიშ ვ ნე ლო ვა ნი ცვლი ლე ბა. 2020 წელს „საქნახშირის“ 

დი რექ ტორ თა საბ ჭოს თავ მ ჯ დო მა რე, მი ხა ილ სოც კი პო ზი

ტი უ რად აფა სებს: 

საერთო ჯამში, წელმა 
პოზიტიურად ჩაიარა, 
ყველა გეგმა და დავალება 
განვახორციელეთ, რომელიც 
“საქნახშირში” მოსვლისას 
დავსახეთ.

“
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მალე „საქნახშირში“ ექსპლუატაციაში შევა ახალი მომპოვებელი ველები. მა-
თიმზადებადააღჭურვილპობისშეძენაუკვედაწყებულია-ნაწილიშეძენილია
და ნაწილის შეძენა კი ეტაპობრივად ხდება. „საქნახშირის“ ადმინისტრაციის
განცხადებით, საწარმოს ხელმძღვანელობამ მომდევნო წლის სამთო სამუშა-
ოების განვითარების პროგრამა შეიმუშავა, სადაც დეტალურადაა გაწერილი
2021 წელს განსახორციელებელი სამუშაოები, კონკრეტულად: პროგრამაში
მოცემულია გვირაბების ჩამონათვალი, რომელთა გაყვანაც მომავალ წელს
უნდამოხდეს.ასევემოცემულიაისსაექსპლუატაციოველები,სადცუნდამოხ-
დესქვა-ნახშირისმოპოვება.ახალიველებისამუშავებამნიშვნელოვნადგაზრ-
დის ქვა-ნახშირის მოპოვებას, ეს კი ხელს შეუწყობს ახალი სამუშაო ადგილე-
ბისშექმნას.

ოლეგ როზუმი (წარმოების დირექტო
რი): ახალი ველის მწყობრში მოსაყვა-
ნად ახალი კონვეიერების შეძენა უკრა-
ინიდან და ჩინეთიდან ხორციელდება.
ახალი ველის გახსნა მნიშვნელოვა-
ნია მოპოვების გასაზრდელად, წარ-
მოების შეუფერხებელი მუშაობის გა-
საგრძელებლად; ეს სამუშაოებს უფრო
რენტაბელურს გახდის. რაც მთავარია,
დაემატება სამუშაო ადგილები. ახალი
ველისათვისშეკვეთილიაგამშვიმოწყო-
ბილობებიდასაკაბელომეურნეობა,ხო-
ლოძველიმოწყობილობებისთვისმიღე-
ბულია ახალი სათადარიგო ნაწილები
და ხორციელდება დანადგარების შეკე-
თება.ამჟმადმიმდინარეობსმოსამზადე-
ბელისამუშაოები,რათაველისგახსნის-
თვისყველაფერიგამართულიიყოს.

ალექსანდრ ლოვინი (მთავარი ინჟინე
რი):N1ველში,სადაცმე-6უბანიმუშაობს
(+240 და +270 ჰორიზონტზე) ქვა-ნახში-
რისმარაგებიიწურება,მაგრამმოპოვები-
თისამუშაოებიჯერჯერობითისევგრძელ-
დება, რადგან დაახლოებით 10 000
ტონამდე ქვა-ნახშირი არის დარჩენილი.
პროგრამით გათვალისწინებულია მე-6
უბნისN19ველშიგადაყვანა,სადაცთვეში
7500 ტონის მოპოვება იგეგმება. წლების
განმავლობაში, ძველ უბანში მოპოვებუ-
ლიიყოდაახლოებით160605ტონაქვა--
ნახშირი. ახალი ველი აპრილში გაიხსნე-
ბა, თებერვალში კი N10 ველი გაიხსნება,
სადაცმოპოვებათვეში8000ტონაიქნება.
ახალველშიამჟმადმოსამზადებელისა-
მუშაოებიმიმდინარეობს.

ბადრი არაბიძე (დირექტორის მოადგილე წარმოების დარგში): „2021 წელს
ნახშირის მოპოვება განხორციელებული იქნება N8, N17, N19 და N10 ველებში.
დაახლოებით 6 თვეა რაც N19 ველი მზადდება, მიმდინარეობს კვერშლაგების
გაყვანა,მოხდებაშტრეკებისდაგამკვეთებისგაყვანა,რათაქვა-ნახშირისმოსა-

პოვებლად მომზადდეს წმენდითი სანგრე-
ვი. სხვადასხვა ტექნიკური და ობიექტური
მიზეზების გამო, N19 ველის ექსპლუატაცი-
აში გაშევბამ შესაძლოა 2 თვით დაიგვია-
ნოს, ვინაიდან N1 ველში, სადაც VI უბანი
მოიპოვებს ქვა-ნახშირს, მარაგები  იან-
ვრის თვეში ამოიწურება. ხანმოკლე პე-
რიოდით (დაახლოებით 1 თვით) VI უბანი
შეიძლება დარჩეს ნახშირის მოპოვების
გარეშე, მაგრამ ამ უბნის პერსონალი მაქ-
სიმალურად იქნება გამოყენებული N19
ველში მოსამზადებელი სამუშაოების ჩასა-
ტარებლად.

რაცშეეხებაN10ველს,ამჟამადიქაღდგე-
ნითი სამუშაოების წარმოება დაჩქარებუ-
ლიტემპითმიმდინარეობს.ჩვენიპროგნო-
ზით, მოპოვებითი სამუშოები აღნიშნულ ველში თებერვლიდან უნდა დაიწყოს,
ნახშირმომპოვებელ სამუშაოებს I უბანი განახორციელებს. მე-4 მომპოვებელი
უბნის შემატება მოგვცემს საშუალებას, რომ გავზარდოთ ნახშირის მოპოვების
მოცულობა. ზემოთ აღნიშნული უბნებიდან 2021 წელს ნახშირის მოპოვებამ უნ-
და მიაღწიოს 300 000 ტონას. ეს კი ბონუსური სისტემის სრულყოფილადდასა-
ნერგადდასაწარმოოფრონტისგაფართოებისათვისმეტშემოსავლებსგაუჩენს
კომპანიას. ახალიუბნისგახსნა კომპანიასსაშუალებასაძლევს,რომდაახლო-
ებით 40 ახალი სპეციალისტი მივიღოთ. მაქსიმალურად იქნება გათვალისწინე-
ბული,რომ „საქნახშირში“დავაბრუნოთგამოცდილიპერსონალი, ვინც2 წლის
წინ,შახტისგაჩერებისგამოდატოვასამსახური.

N10დაN19ველებისექსპლუატაციაშიგასაშვებადსაჭირომანქანა-მექანიზმები,
კონვეიერები, ჯალამბრები, ვენტილატორები, ხანძარსაწინააღმდეგო და პრო-
ფილაქტიკური ლამის მისაწოდებელი მილგაყვანილობები და სხვა უკვე შეძე-
ნილია კომპანიის მიერ  და უახლოეს პერიოდში ველოდებით. მნიშვნელოვანი
ინვესტიცია ჩაიდო საშახტოტრანსპორტის გამართული მუშაობისთვის: უახლო-
ეს პერიოდში შემოტანილი იქნება ელმავლების სათადარიგო ნაწილები, ელ-
მავლის აკუმულატორული ბატარეები, რელსები სარკინიგზო მეურნეობის მო-
საწესრიგებლად და მასთან დაკავშირებული დამხმარე მასალები (შპალი,
გვერდსაფენი,ქვეშსაფენიდაომბოხიშე-
საბამისირაოდენობით).“

გიორგი ბაბუხადია (მთავარი ინჟინრის
მოადგილე): „ქვა-ნახშირის მარაგების
ამოწურვამ საჭირო გახადა ახალი მომ-
პოვებელი ველების გახსნა. N10 და N19
ველები საშუალებას მოგვცემს უფრო
მეტი ნახშირი მოვიპოვოთ. ეს, რა თქმა
უნდა, გავლენას იქონიებს თანამშრომ-
ლების ანაზღაურებაზე. გარდა ამისა,
საგრძნობლადგაიზრდებასამუშაოადგი-
ლების რაოდენობა. ყველაფერი ერთად
უზრუნველყოფს საწარმოს გამართულ
მუშაობას, გაძლიერებას და თანამშრომ-
ლებისკმაყოფილებას.“

ტექნიკური სიახლეები

ახალი ველების ექსპლუატაციაში გაშვება მნიშვნელოვნად  

გაზრდის ქვა-ნახშირის მოპოვებას და სამუშაო ადგილებს!

თა მაზ დო ლა ბე რი ძის მი მარ თ ვა მე შახ ტე ებს
ძვირფასომეშახტეებო,მიიწურაგამოწვევებითსავ-
სე 2020 წელი, რომელიც მთელი მსოფლიოსთვის
უპრეცედენტოდ რთული აღმოჩნდა. დაწესებულმა
შეზღუდვებმა დიდი ეკონომიკური გავლენა იქონია
ტურიზმის, საცალო ვაჭრობის, ტრანსპორტის და
მშენებლობის სექტორებზე არა მხოლოდ საქართ-
ველოში,არამედმთელსმსოფლიოში.

საქართველოს სტატისტიკის ეროვნული სამსახუ-
რის ოფიციალური მაჩვენებლებით, მსოფლიოში
არსებული სიტუაციიდან გამომდინარე, საქართვე-
ლოში უმუშევრობის დონე 2020 წლის მე-2 კვარ-
ტალში (2019 წლის მე-2 კვარტალთან შედარებით)
0,9%-ითგაიზარდადა12,3%შეადგინა.

უმუშევრობის 0,9%-იანი ზრდა შეესაბამება 15 900
უმუშევარს.თუმცა აქვე უნდა აღინიშნოს,რომდაქი-
რავებით დასაქმებულთა რაოდენობა შემცირდა 43
800-ით.მათგან15900გახდაუმუშევარი,9600-მაგა-
დაინაცვლათვითდასაქმებაში, ხოლოდანარჩენი 18
300გაურკვეველივადითგამოეთიშასამუშაოძალას.

ყველაფრის მიუხედავად, საქართველოს მთავრო-
ბის გადაწყვეტილებითდადამსაქმებელი კომპანი-
ებისმიერგამოვლენილიმაღალიპასუხისმგებლო-
ბით,მაქსიმალურადიქნაშენარჩუნებულისაწარმო
სიმძლავრეებისამთო,მეტალურგიულიდაქიმიური
მრეწველობისსექტორებში.

თითოეული მეშახტისა და შპს ,,საქნახშირი“-ს ად-

მინისტრაციის მიერ, არსებული შესაძლებლობების
ფარგლებში, ეფექტიანად განხორციელდა კორონა
ვირუსის გავრცელების პრევენციის მართვა. საკმა-
ოდ პრაგმატული და სწორი გადაწყვეტილება იქ-
ნა მიღებული, როდესაც, კოვიდის გავრცელების
ჯაჭვის გაწყვეტის მიზნით 2 კვირით იქნა შეჩერე-
ბული ნახშირმოპოვების პროცესი. ამან კომპანი-
ას საშუალება მისცა გრძელვადიან პერსპექტივაში
მაქსიმალურად ეფექტიანად გამოეთვალა საწარ-
მო სიმძლავრეების შენარჩუნების შესაძლებლობა.
მნიშვნელოვანია, რომ შრომითი პროცესის ორკვი-

რიანი შეჩერების მიუხედავად, არცერთ მეშახტეს
არდაკარგვია არცერთიდღის ხელფასი,რაც კომ-
პანიისმაღალისოციალურიპასუხისმგებლობისაშ-
კარამაჩვენებელია.

პროფკავშირს ძალიან დიდი სურვილი გვქონდა,
რომ ახალ წლამდე მოგვეხერხებინა კომპანიას-
თან კოლექტიური ხელშეკრულების გაფორმება,
რაც შესანიშნავი საახალწლო საჩუქარი იქნებოდა
მეშახტეებისთვის, თუმცა პანდემიით გამოწვეული
სირთულეებისგამო,ანუიმისგამო,რომკოლექტი-
ური ხელშეკრულების ხელმომწერი მხარეები სრუ-
ლად იყვნენ გადართული პანდემიის გავრცელების
საპრევენციო ღონისძიებების პროცესში, ჯერჯერო-
ბით ეს ვერ მოხერხდა, თუმცა, კოლექტიური ხელ-
შეკრულების პროექტი საბოლოო კორექტირების
პროცესს გადისდა იმედს ვიტოვებ, რომ უახლოეს
მომავალშიკოლექტიურიხელშეკრულებისგაფორ-
მებააუცილებლადმოხერხდება.

ძვირფასო მეშახტეებო - გილოცავთ დამდეგ 2021
წელს. გისურვებთ ჯანმრთელობას, ბედნიერებას,
სიხარულს, დოვლათს, ბარაქას და წარმატებებს.
გისურვებთ როგორც უსაფრთხო შრომას, ასევე
შრომისა და ცხოვრების უკეთეს გარემოს. ღრმად
ვარ დარწმუნებული, რომ ჩვენი ერთობლივი ძა-
ლისხმევით, ჩვენი მარჯვენით, ჩვენი პროფესიო-
ნალიზმითა და მაღალი მოტივაციით 2020 წლის
მიერდატოვებულიგამოწვევებისდამარცხებასშევ-
ძლებთ.
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ამწე მანქანის მემანქანეობა რთულიდა საპასუხისმგებ-
ლო პროფესიაა. „ძიძიგურის“ შახტაზე, სტაციონალური
დანადგარის ჯგუფში, უმეტესად ქალები არიან დასაქ-
მებულები. მათი მოვალეობა შახტაში ლიფტით (იგივე
„კლეტით“) მეშახტეების ჩაშვება და ამოყვანა, ასევე
ტვირთის გადაადგილებაა. შეცდომადაუშვებელია, ამი-
ტომაც გაასმაგებული ყურადღებით ეკიდებიან საქმეს.
როგორც თავად ამბობენ, უყვართ ის რასაც აკეთებენ
და უკვე წლებია 12 საათიან სამუშაო გრაფიკში ენაცვ-
ლებიანერთმანეთს.

ამწე მანქანის მემანქანედ დასაქმებული ხუთი ქალბა-
ტონი დილიდან საღამომდე და საღამოდან დილამდე,
დღისადაღამისსმენებშიმუშაობს.

მარინაიურკინათითქმის27წელიაშახტაშიმუშაობს.ამ
ხნის მანძილზე სხვადასხვა პოზიციაზე იყო დასაქმებუ-
ლი.უკვე9წელიაამწემანქანისმემანქანეა.

მზევინარ ლომთაძეს შახტაში მუშაობის 15 წელი შეუს-
რულდა. მისი შვილიც შახტაში, რემონტის უბანშია და-
საქმებული.

ქალბატონი მზევინარის მსგავსად, ეთერ ბუცხრიკიძეც
15 წელია შახტის თანამშრომელია. მისი მეუღლეც მე-
შახტე იყო. ოჯახის შემოსავალი ქალბატონი ეთერის
ხელფასია.

მანანასოხაძეპროფესიითექთანიდაბუღალტერიგახ-
ლავთ. ამწე მანქანის მემანქანედ მუშაობა 13 წლის წინ
დაიწყო. ჰყავს 2 ქალიშვილი. მეუღლე გარდაეცვალა
დაშახტაშიმიღებულიხელფასითირჩენსთავს.

ირმა აბაშიძე ამწე მანქანის მემანქანედ 3 წელია მუ-
შობს.

მეშახტექალებისთვისესსამსახურისასიცოხლოდმნიშ-
ვნელოვანია, შახტაში მიღებული ხელფასი მათიოჯახე-
ბის საარსებო წყაროა. ქალბატონები სამსახურს მეო-
რე ოჯახად მიიჩნევენ, პატივისცემით და თანადგომით
არიანგანწყობილიერთმანეთისმიმართ,სიხარულსდა
მწუხარებას ერთად იზიარებენ და საკუთარი წვლილი
შეაქვთსაწარმოსგამართულმუშაობაში.

ქალბატონები საპასუხისმგებლო საქმიანობით

ლერი კორძაძემ შახტაში
50 წელი იმუშავა. წლე-
ბის მანძილზე არაერთი
საპასუხისმგებლო თანამ-
დებობა გამოიარა, თუმ-
ცა ყველაფერი მუშის
პოზიციიდან დაიწყო. ბა-
ტონი ლერი 1937 წელს
ტყიბულში დაიბადა. მამა,
ვალერიან კორძაძეც მე-
შახტეიყო,7წელიმნგრე-
ველად მუშაობდა. შემდეგ
პარტიული კომიტეტის
მდივანიგახდა,1944წლი-
დან1970წლამდეკიტყი-
ბულქვანახშირისტრესტის

მმართველისმოადგილეიყო.

ლერი კორძაძემ ტყიბულის მეორე საშუალო სკო-
ლის დამთვრების შემდეგ თბილისში, მაშინდელ
პოლიტექნიკურ ინსტიტუტში სამთო გეოლოგიის
ფაკულტეტზე ჩააბარა. მომავალი მეუღლე, ნარგი-
ზათაბაგარიმანსწორედინსტიტუტშიგაიცნო. მათ
ერთმანეთი შეუყვარდათ და სწავლის დასრულე-
ბისთანავეიქორწინეს.1961წელსახლადდაქორწი-
ნებული მშობლიურ ქალაქში მეუღლესთან ერთად
დაბრუნდა.წყვილს2შვილიშეეძინა.ბატონილერი
ახლაშვიდიშვილიშვილისბაბუაა.

ტყიბულში დაბრუნების შემდეგ ბატონი ლერის მე-
უღლემ ტყიბულნახშირის სამმართველოში  და-
იწყო მუშაობა, თავად ბატონი ლერი კი მაშინდელ
„სტალინის სახელობის შახტაში“ გაანაწილეს, სა-
დაც 1961 წლიდან 1981 წლამდე  სხვადსახვა პო-
ზიციებზე იმუშავა - იყო სამთო ტექნიკოსი, უბნის
უფროსის მოადგილე, უბნის უფროსი, მთავარი ინ-
ჟინრის მოადგილე, მთავარი ინჟინერი და შახტის
დირექტორი.

„ძალიან რთუ ლი სა მუ შაო პი რო ბე ბი გვქონ და,  

4 ცვლა იყო - პირ ვე ლი დი ლის 7 სა ათ ზე იწყე-
ბო და, მე ო რე 1 სა ათ ზე, მე სა მე სა ღა მოს 7 სა-
ათ ზე, ხო ლო მე ოთხე ღა მის 1 სა ათ ზე. უბ ნის 
უფ რო სი ვალ დე ბუ ლი იყა ვი ოთხი ვე ცვლა ზე  
ყო ფი ლი ყა ვი. მინ და გითხ რათ, რომ სა ერ თოდ არ 
მი ჭირ და...“

1982 წელს სტალინის სახელობის შახტიდან სა-
მუშაოდ  ტყიბულის  სამთო ტექნიკური ინსპექცი-
ის უფროსად გადაიყვანეს, რომელიც ტყიბულის
შახტების უსაფრთხოებას აკონტროლებდა. ამ პო-
ზიციაზე 2 წელი იმუშავა. შემდეგ დააწინაურეს
და ქუთაისში, საქართველოს გასამხედროებული
სამთო მაშველის ნაწილების უფროსად დანიშ-
ნეს, რომელიც ემსახურებოდა ტყიბულს, ტყვარ-
ჩელს, ახალციხეს, ფერადი მეტალურგიის საწარ-
მოებს. ბატონი ლერი იქ სამსახურის გაუქმებადე,
ანუ 1990 წლამდე მუშაობდა. 1993-2006 წლამდე
ტყიბულნახშირისსამმართველოსკადრებისგანყო-
ფილებაშიმუშაობდა.

კითხვაზე „რას გაიხ-
სენებდით განვლილი
ცხოვრებიდან,“ ბატო-
ნი ლერი პასუხობს:
„შახტის სიყვარული,
ნახშირის სიყვარული
და სამშობლოს სიყვა
რული!“ ის იმ იშვიათი
ადამიანების რიცხვს
მიეკუთვნება, ვინც საყ-
ვარელ საქმეს უდიდე-
სი ენთუზიაზმითა და
ერთგულებით აკეთებ-
და. მართლაც, სიყვა-
რულით და თავდადე-
ბით ემსახურა ბატონი
ლერი პროფესიას, სამ-
შობლოს და თანამო-

ქალაქეებს. 83 წლის ყოფილი მეშახტის თითოეულ

სიტყვაში პროფესიონალიზმიდა საქმის ერთგულე-
ბაიგრძნობა.აღსანიშნია,რომბატონილერისდამ-
სახურებით ბევრი კარგი რამ გაკეთდა. ტყიბულში
სამთო ფაკულტეტის ფილიალის გახსნაც მისი ძა-
ლისხმევითმოხერხდა.

„კადრებში რომ ვმუ შა ობ დი მი ვაღ წიე იმას, რომ 
ტყი ბულ ში სამ თო ფა კულ ტე ტის ფი ლი ა ლი გახ ს ნი-
ლი ყო და ერ თი მო სამ ზა დე ბე ლი ჯგუ ფი გვქონ და. 
თბი ლი სი დან ლექ ტო რე ბი ჩა მო დი ოდ ნენ, ახალ გაზ-
რ დე ბი გა მოც დას აბა რებ დ ნენ და სამ თო გე ო ლო-
გი უ რი ფა კულ ტე ტის სტუ დენ ტე ბი ხდე ბოდ ნენ. 1994 
წლი დან 2005 წლამ დე, 20-30 ინ ჟი ნე რი იზ რ დე ბო და 
ტყი ბუ ლის სას წავ ლე ბელ ში.“ 

საქართველოს პრეზიდენტის 1998 წლის 1 სექ-
ტემბრის N554 განკარგულებით  ლერი კორძაძე
დაჯილდოვებულია ღირსების ორდენით. ასევე,
მრეწველობისდარგშიხანგრძლივინაყოფიერიმუ-
შაობისთვის, საქართველოს სსრ უზენაესი საბჭოს
პრეზიდიუმის 1990 წლის 30 იანვრის ბრძანებულე-
ბით საქართველოს სსრ მრეწველობის დამსახურე-
ბულიმუშაკისსაპატიოწოდებამიენიჭა.

ღვაწლმოსილი მეშახტე - ლერი კორძაძის 
ისტორია და მოგონებები

ირმა აბაშიძე

მანანა სოხაძე

მარინა იურკინა მზევინარ ლომთაძე

ეთერ ბუცხრიკიძე
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გასულ წელს, ტყიბულის მუნიციპალიტეტში სხვადასხვა უწყე

ბების დაფინანსებით მნიშვნელოვანი მასშტაბური ინფრას

ტრუქტურული პროექტები გახორციელდა. მათ შორისაა

ცხრაჯვარის სალოცავთან მისასვლელი საავტომობილო გზის

რეაბილიტაცია.პროექტისღირებულებამ2მილონილარიშე

ადგინა.

“ცხრაჯვარის” გზაზე 2020 წელს განსაზღვ-
რულისამუშაოებისდიდინაწილიუკვედას-
რულებულია.3,6კმ-იანმონაკვეთზედაიგო
ორფენიანი ასფალტის საფარი, საავტომო-
ბილოგზისგასწვრივ მოეწყორკინა–ბეტო-
ნის კიუვეტები, განხორციელდა საყრდენი
კედლების მშენებლობა და დამონტაჟდა
გარე განათების ბოძები. პროექტი, რო-
გორც პარკინგის, ასევე ,,გადასახედის“
მოწყობასაც ითვალისწინებს და სამუშაოე-
ბიმომავალწელსაცგაგრძელდება.

ტყიბულის წყალმომარაგების გამწმენ
დი ნაგებობის მშენებლობის პროექტის
ფარგლებში,უკვედასრულდასაფილტ-
რე სადგურის მშენებლობა, გადაიხურა
შენობადამიმდინარეობსტექნოლოგი-
ური დანადგარების მონტაჟი. სასმელი
წყლის გამწმენდი ნაგებობის მშენებ-
ლობისთვის სახელმწიფო ბიუჯეტიდან
4მილიონილარიგამოიყო.სამუშაოები
„საქართველოსგაერთიანებულიწყალ-
მომარაგებისკომპანიის“დაკვეთითმიმდინარეობს.

დასრულდა ახალი, მე4 საბავშვო ბაღის
მშენებლობა. 50 ბავშვზე გათვლილიორ-
სართულიანი სკოლამდელი აღზრდის
დაწესებულების მშენებლობისათვის, მუ-
ნიციპალური განვითარების ფონდიდან
739 200ლარი გამოიყო. შენობა და მიმ-
დებარე ტერიტორია ადაპტირებულია
განსაკუთრებულისაჭიროებისმქონებავ-
შვებისთვის. მიმდინარეობს ბაღის შესა-
ბამისიინვენტარითაღჭურვა.

მუნიციპალიტეტს წელს კიდევ ორი, თა-
ნამედროვე სტანდარტების შესაბამისად

კეთილმოწყობილი სკოლამდელი აღზრდის დაწესებულება შეემატა. რეგი-
ონებში განსახორციელებელი პროექტების ფონიდის დაფინანსებით, ასევე
დასრულდა ქალაქის N2 და სოფელ გელათის საბავშვო ბაღების რეკონსტ-
რუქცია-რეაბილიტაცია, ხოლო 7 საბავშვო ბაღში  მცირე სარეაბილიტაციო
სამუშაოებიჩატარდა.

ქალაქის ცენტრალური საავტომო
ბილო გზის სრული რეაბილიტაცი-
ისათვის 5 მილიონილარი იხარჯე-
ბა. საქართველოს საავტომობილო
გზების დეპარტამენტის დაკვეთით
რეაბილიტაციაუტარება გზის5 კმ-
იან მონაკვეთს. მიმდინარეობს 150
მოსწავლეზე გათვლილი N2 საჯა-
რო სკოლის მშენებლობა, რომლის
ღირებულება2500000ლარსშეად-
გენს.

რეგიონებში განსახორციელებელი პროექტების ფონდიდან წლის დასაწყის-
შიტყიბულისმუნიციპალიტეტსგამოეყო5251487ლარი.აქედან, სოფლებ-
ში საგზაო ინფრასტრუქტურის მოსაწესრიგებლად 3 მილიონ ლარზე მეტი
დაიხარჯა.სოფლისშიდაგზებისრეაბილიტაცია16მიმართულებითგანხორ-
ციელდა.

ქალაქის ცენტრში დასრულდა სპორ
ტულგამაჯანსაღებელი კომპლექსისა
და პარკის რეკონსტრუქციარეაბილი
ტაცია. პროექტის ფარგლებში, არსე-
ბული სკვერის საფეხმავლო ბილიკები
ქვის ფილებით მოპირკეთა, განახლდა
მწვანე საფარი, განთავსდა ძელსკამე-
ბი და რეაბილიტაცია ჩუტარდა შად-
რევანს. პარალელურად, წესრიგშია

მოყვნაილი ხელოვნურსაფარია-
ნიმინიმოედანი,ტრიბუნები,სვე-
ლი წერტილები და გასახდელე-
ბი. აღიშნულ სივრცეში დაიდგა
სპორტულიტრენაჟორები, ხოლო
კომპლექსის მიმდებარედ, გზის
სავალ ნაწილზე დაიგო ასფალ-
ტო-ბეტონის საფარი. პროექტის
ღირებულებამ 869988ლარიშე-
ადგინა.

წერეთლის ქუჩაზე, თანამედროვე
ტიპის მინი სპორტული მოედანი მო-
ეწყო.პროექტი,36352ლარითადგი-
ლობრივი ბიუჯეტიდან დაფინანსდა.
მომავალ წელს სპორტული მოედ-
ნის მიმდებარედ სკვერის მოწყობაც
იგეგმება. პარალელურად,რეაბილი-
ტაცია ჩაუტარდა თბილისის ქუჩაზე
მდებარემინისტადიონსაც.

ტყიბულს კიდევ ერთი კეთილმოწყო-
ბილი დასასვენებელი სივრცე შეე-
მატა - კოსტავას ქუჩაზე განახლდა
სკვერი, გაკეთდა თანამედროვე ტიპის საფეხმავლო ბილიკები, მოეწყო გა-
რე განათება, განთავსდა ატრაქციონი, ფანჩატური, სპორტული ტრენაჟორე-
ბიდა ძელ-სკამები. პროექტისღირებულებამ 151 781ლარი შეადგინა. სხვა
ინფრასტრუქტურულ პროექტებთან ერთად, განხორციელდა მრავალბინია-
ნი კორპუსების შიდა ეზოებისრეაბილიტაციიც. ტყვარჩელის ქუჩაზე 285 531
ლარის ფარგლებში, კორპუსების შიდა ეზოებში ბეტონის საფარი დაიგო.

დასრულდა გელათის სამონასტ
რო კომპლექსთან მისასვლელი
ისტორიული  გზის (ე.წ. ,,დავითის
გზის“) რეაბილიტაცია. პროექტის
ღირებულებამ 1 113 662ლარი შე-
ადგინა, რომლის ფარგლებში 680
გრძ/მეტრზე ტურისტული საფეხ-
მავლო ბილიკი ნიჩბისის ქვის ფი-
ლებით მოპირკეთდა, ხოლო 1480
გრძ/მეტრზე ბეტონის საფარიანი
არმირებული საავტომობილო გზა
მოეწყო. წმინდა დავითის გზაზე
გაკეთდა გარე განათებების სის-
ტემა, განთავსდა ფანჩატურები და

ძელ-სკამები.ხრესილისადასაწირის ადმინისტრაციულერთეულებში მიმ-
დინარეობს  წყლისმაგისტრალისრეაბილიტაცია,რომლისჯამურიღირებუ-
ლებაც950000ლარია.

განხორციელდა 13 ერთეული მრა-
ვალბინიანი საცხოვრებელი სახლის
სახურავის, სტიქიისაგან დაზიანე-
ბული საყრდენი კედლების და სა-
ნიაღვრე არხების მოწყობა-რეაბი-
ლიტაცია. სახელმწიფო პროგრამის
ფარგლებში 11 საჯარო სკოლაში
ჩატარდა მცირე სარებილიტაციო
სამუშაოები.

„სოფლის მხარდაჭერის პროგრა-
მის“ფარგლებში,ტყიბულისმუნიცი-
პალიტეტზე გამოყოფილი  532 000
ლარით,46სოფელში54ინფრასტრუქტურულიპროექტიგანხორციელლდა.

თემურჩუბინიძე(ტყიბულისმერი):

„2020 წელს, პანდემიის მიუხედავად
მუნიციპლიტეტი ეფექტიანად საქია-
ნობდა. გაზაფხულიდან ტყიბულის მუ-
ნიციპალიტეტში მოწყვლადი ჯგუფე-
ბის დასახმარებლად სხვადასხვა სახის
ღონისძიებები განხორციელდა. პირ-
ველადი მოხმარების საკვები პროდუქ-
ტებით დახმარება გაეწია 1500-ზე მეტ
ბენეფიციარს, მათ შორის, მარტოხე-
ლახანდაზმულებს,საბავშვობაღისაღ-
საზრდელებს, მძიმე სოციალური მდგო-
მარეობის მქონე ოჯახებს, დევნილებს
და ხანდაზმულთა შინმოვლის სერვი-
სით მოსარგებლეებს. მათ დახმარებას

დღესაც ვაგრძელებთ. მოსახლეობის სოციალურადდაუცველ ნაწილზე ზრუნ-
ვა ჩვენი ერთ-ერთი მთავარი პრიორიტეტია. მუნიციპალიტეტში მოქმედებს
სოციალური სერვისები. ხანდაზმულთა შინმოვლის სერვისით 30-მდე მარტო-
ხელა ხანდაზმული სარგებლობს, ხოლო უფასო სასადილოს და სოციალური
სამრეცხაოსპროგრამაშიჩართულია110ბენეფიციარი.სწორედამიტომ,2021
წლისბიუჯეტშიცსოციალურადდაუცველიადამიანებისდასახმარებლადმნიშ-
ვნელოვანითანხებიგავწერეთ.

მომავალწელს,ინფრასტრუქტურისმიმართულებითდაგეგმილიამრავალბი-
ნიანი კორპუსების ფასადების, შიდა ეზოების და მე-3 საბავშვო ბაგა-ბაღის
სრული რეაბილიტაცია. აფხაიძის ქუჩაზე სპორტული მოედნის მშენებლობა,
ხოლოჯალაღანიასადაგორგასლისქუჩებზესკვერისმოწყობა.გადაწყვეტი-
ლი გვაქვს სოფლის შიდა გზების კეთილმოწყობაც. ბეტონის საფარიდაიგე-
ბა ათი მიმართულებით: საწირე, ცუცხვათი, ნაბოსლევი, მოწამეთა, წყნორი,
ოჯოლა, კითხიჯი, კურსები, ძმუისი, მანდიკორი. პარალელურად, 9 აპრილის
სკვერის, კურსების, ორპირის, მუხურის, საწირის და ქალაქის მე-5 საბავშო
ბაღების რეაბილიტაციის მიზნით საპროექტო დოკუმენტაციის მომზადებას
დავიწყებთ.“

ქალაქის ამბები

ტყიბულში განხორციელებული ინფრასტრუქტურული 

პროექტები და 2021 წლის გეგმები



სარედაქციოსაბჭო:
გვანცადელიბაშვილი,გიორგისულაძე,გაგაისაკაძე,
ირაკლიკირკიტაძე,ონისესაპანაძე,ბექააშოთია,
კახაჩიქობავა.

მისამართი:ტყიბული,თაბუკაშვილის13

“saqnaxSiris”  
korporatiuli gamocema

დეკემბერი  5

თევზაობა შაორზე ნარდის ტურნირი

პატარები სტუმრად “საქნახშირში” ფეხბურთის ჩემპიონატი

მეშახტის დღე ჭადრაკის ტურნირი

პირველკლასელების 

დასაჩუქრება

გასული წლის საუკეთესო მომენტები


